

貳

公會簡介

CNFA

Introduction

貳、公會簡介

一 公會沿革

- 本公會前身為創立於民國84年4月17日之「台北市期貨商業同業公會」，為配合期貨產業之開放，因應業種、會員業務類別之增加，以及分布區域之擴大，遂於93年6月21日升格改制為全國性單一公會，並於6月30日獲頒立案證書。
- 本公會目前之組織型態為全國性之自律機構，除辦理會員證照登錄、場地設備勘查、從業人員教育訓練等服務功能外；更擔負了主管機關所賦予之自律職責。為促使國內期貨市場健全發展，本公會將確實完成從業人員資格審查、場地檢查、會員查核、教育訓練等四大自律職能與機制；並積極協調業界團結合作，促進業界與主管機關之溝通與互動，在熱忱、積極、完美的品質政策下，期能為期貨業之發展奠定更穩健之基石。

二 設立宗旨

- 本公會以保障投資大眾、發展國民經濟、協調同業關係、增進共同利益為宗旨。

三 本公會任務

- 配合國家經濟建設，促進期貨市場發揮功能事項。
- 會員業務之調查、統計及研究、發展事項。
- 政府經濟政策與期貨交易法令之協助推行與研究、建議事項。
- 督促會員自律、共謀業務上之改進及聯繫、協調事項。
- 會員糾紛之調處事項。
- 同業員工職能訓練及業務講習之舉辦事項。
- 會員業務之廣告、展覽及證明事項。
- 會員、會員代表及會員員工基本資料之建立及動態之調查、登記事項。
- 會員委託證照之申請變更、換領及其他服務事項。
- 會員或社會公益之舉辦事項。
- 會員合法權益之維護事項。
- 會員違法或違規之議處事項。
- 接受機關、團體之委託服務事項。
- 社會運動之參加事項。
- 維護期貨交易之秩序、公正及保護期貨交易人或委任人事項。
- 防止期貨交易之操縱、對作、虛偽、詐欺、隱匿或其他足生期貨交易人、委任人或第三誤信等不法之行為事項。
- 依其他法令規定或會員建議應辦理之事項。

CNFA Introduction

A CNFA History

- The Chinese National Futures Association (hereinafter referred to as the Association or CNFA) was transformed from its predecessor, the Taipei Futures Association first founded on April 17, 1995, as a national organization on June 21, 2004, and obtained the certificate issued by the Ministry of the Interior on June 30 of the same year, a move in reflection of the market liberalization, business diversification, as well as expansion in the Association's membership and covered geographical area.
- As a national self-disciplined organization, the Association handled members' license registrations, site equipment inspections, personnel training and other functions. Moreover, it assumes the responsibility as a self-regulatory body. For the healthy development of Taiwan's futures market, the Association develops a highly efficient administrative mechanism to fulfill its four major duties, namely reviews of industry personnel qualifications, site equipment inspections, member check-ups, as well as education and training for the futures workers. It will actively coordinate the industry's unity and cooperation, promoting communication and interaction between the industry and the competent authorities, and under circumstances of sincere and positive, immaculate policies, laying a more solid foundation for the futures industry.

B Goals

- The Association was established to protect the investing public, develop the national economy, coordinate intra-industry relations, and promote common benefits of the society.

C Objectives

- To promote the full functioning of the futures market, working in step with the national economic development.
- To make surveys, compile statistics, and conduct R&D projects about the operations of companies.
- To make research and suggestions about government policies and propose revisions to futures-related regulations.
- To supervise self-discipline practices of member companies as well as coordinate among members for business promotion and improvement.
- To arbitrate disputes among the members.
- To arrange career training courses and lectures for employees of member companies.
- To supervise advertisements, exhibitions, and other promotional activities of member companies.
- To handle registrations, conduct surveys, as well as keep records of members as well as representatives and employees of member companies.
- To revise or renew licenses of member companies and handle related issues.
- To organize or participate in social welfare activities.
- To protect legitimate rights and interests of member companies.
- To take disciplinary actions against wrongful or illegal behaviors of member companies.
- To offer the services on request of government agencies or non-profit organizations.
- To take part in social activities.
- To uphold fair and efficient market order and protect the rights of clients of member companies and other futures traders.
- To prevent manipulation, hedging, cheating, fraud, concealment, or other wrongful activities that would mislead futures traders, clients, or other persons associated with futures trading.
- To offer other related services on member company's requests in accordance with the government policies and regulations.